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Vammaisneuvoston kokous 

Aika Tiistai 6.5.2025 klo 18:00–19:31 

Paikka  Lounasravintola Wernerin kokoushuone, Teollisuustie 4, Porvoo 

Läsnä 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poissa 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja  
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Maija Aatelo 
Mari Tammisaari 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Matti Lehesniemi 
Seija Koponen 
Mikko Nieminen, saapui 18:14 
Hilkka Reinivuo 
Maija Eklöf, sihteeri 
 
 
Håkan Westerholm 
Vesa Kettunen, varajäsen 

  

  

40. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18:00.  
 

41. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
42. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Kirsti Nuotio ja Matti Lehesniemi 
 

43. Esityslistan hyväksyminen 
Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi.  

 
44. KoMbin rehtori Annelie Åkerman-Anttila 

KoMbi-center sai alkunsa siitä, että kansalaisopistolla ei aiemmin 
ollut omaa liikuntatilaa ja porvoolaisia oli yli 500 jonossa erilaisiin 
ryhmiin. Nyt 704 neliömetrin tila vastaa kysyntää. Vuonna 2024 oli 
14000 opiskelijaa ja noin 700 kurssia. Uuden tilan lisäksi edelleen 
on käytössä myös koulujen liikuntatilat, mutta kalliista yksityisistä 
kuntosaleista ja keramiikkasaleista on nyt pystytty luopumaan, 
koska on saatu oma maalaus- ja keramiikkaluokka.  Toiminta alkoi 
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kesken lukukautta 1.2. 2025. Kursseja voidaan nyt pitää myös 
myöhemmin keväällä.  
Åkerman-Anttila on aiemmin ollut Sipoossa kehittämässä 
tehdasrakennusta taidepainotteiseksi tilaksi, joka oli onnistunut 
projekti.  
KoMbi-center toimii KOI Oy:n alivuokralaisena. Samassa 
rakennuksessa on myös muita hyvinvointiin liittyviä yrityksiä, kuten 
Padel ja cheerleading.  
Centerillä on oma parkkipaikka ja se asfaltoidaan vielä. KoMbi-
centeriin pääsee myös bussilla nro 2 keskustasta kaksi kertaa 
tunnissa ja viikonloppuisin kerran tunnissa.  
Tämänhetkisen tiedon mukaan KoMbi muuttaa osittain POMO-
taloon kesällä 2025. Sinne tulee 11 omaa luokkaa. Vuoden 2026 
alkuvuodesta KoMbi saa lisätilaa POMO-talosta ja tuolloin 
tavoitteena on luopua nykyisestä KoMbi -talosta ja Lypan kahdesta 
luokasta. POMO-talo on esteetön, paitsi neljännen kerroksen 
vinttihuone. Taloon käydään Aleksanterinkadun sisäpihan puolelta, 
josta on hissi eri kerroksiin. Pysäköinti on kadun varsilla ja se on 
voi olla haaste.  KoMbin tehtävänä on tätä nykyä myös 
maahanmuuttajien lakisääteinen kotouttaminen. Tavoitteena on 
hyvä yhteistyö kotouttamiskeskuksen ja työllisyysalueen, ja 
toiminnalle on loppuvuodesta 2024 laadittu yhteistoimintamalli, jota 
kehitetään yhdessä.  

   
Åkerman-Anttila esitteli taloa neuvoston jäsenille. Kommentit 
jäseniltä: 

- WC ja suihkutilat eivät ole vielä esteettömät, lisätietoja 
Åkerman-Anttila saa Antti Sinisaarelta.  

- Antti Sinisaari vierailee POMO-talossa koskien talon 
esteettömyyttä pyörätuolilla liikkuville. 

- Vammaisten osallistuminen samaan opetukseen kaikkien 
kanssa opetustavan mukauttamisella.  

- Vammaisneuvostossa on kokemusasiantuntijoita ja voidaan 
järjestää kokemusasiantuntijoiden puheenvuoro KoMbin 
opettajille aiheesta eri aistien huomiointi opetuksessa.  

- Induktiosilmukan asennussuunnitelma ainakin yhteen 
luokkahuoneeseen sekä juhlasaliin sekä KoMbi-centerissä 
että POMO-talossa.  

- KoMbi-centerin keramiikkatila on ahdas pyörätuolilla 
liikkuville 

- Liikuntasalin matto haastava pyörätuolin käyttäjälle.  
- Kuntosali hyvin käyttökelpoinen, mutta esimerkiksi alatalja 

puuttuu, Åkerman-Anttila saa tarkennuksia Sinisaarelta. 
- Pihan päällystäminen ja kunnon luiskat toteutetaan vielä.  
- Yleisesti ottaen kuitenkin neuvosto oli tyytyväinen vierailuun 

ja näkemäänsä. 
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45. Seuraavan vammaisneuvoston valinnan järjestäminen 
Yhteiskokous on 21.5. klo 18–19.30 Kaupungintalolla 
valtuustosalissa. Ilmoittautuneita on kaiken kaikkiaan 20 
ehdokasta.   

  
46. Edellisen kokouksen päätökset 

Todettiin, että päätökset on viety toteutukseen. 
 

47. Uudenmaan vammaisneuvosto 
Todettiin, ettei uutta kerrottavaa ole. 
 

48. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
Soveltamisohjeen tekemisessä on ollut vaikeuksia. Lautakunta on 
hyväksynyt väärän version ja siinä on ollut virheitä ja 
lainvastaisuuksia. Uuteen lakiin siirtymäaika on kolme vuotta. 
 
Huolenaiheena on hallituksen leikkaukset järjestöjen avustuksiin ja 
samanaikaiset SOTE-leikkaukset. (Liite) Tämä on valtakunnallinen 
ongelma ja jatkossa rahaa jaetaan ilmiöpohjaisesti. Järjestöjen 
tulee kyetä määrittelemään minkälaista toimintaa järjestöt 
tarvitsevat lisää.  Tämä viesti menee HVA:lle neuvoston 
varapuheenjohtaja Aatelon kautta.  
Tämän lisäksi jäsen Lehesniemi ja varajäsen Nieminen 
muistuttavat kaupunkia siitä, että sillä on velvollisuus edistää 
järjestöjen ja yhdistysten toimintaa, joka on uuden kunnalle 
asetetun hyvinvointitehtävän mukainen velvoite.  Tällainen olisi 
mm. esteettömien ja riittävien tilojen osoittaminen yhdistyksille. 
Puheenjohtaja Aaltonen ehdotti, että neuvosto pyytää 
hyvinvointikoordinaattori Petra Bärlund-Hämäläisen vierailulle 
syksyllä ja ottaa asian esille hänen kanssaan.   

 
49. Muut asiat                  

                                          Tulevat tapahtumat 
  

• 19.5 klo 15–17 varautumiskoulutus pääkirjastolla, 
vammaisnäkökulmalla, mutta sopii kaikille. Saksan 
yleisradio tulee kuvaamaan koulutuksen.  

• Aivoterveys -tapahtuma, syksy 2025? 
• Hyvinvointiin liittyvä avoin tilaisuus, syksy 2025 

 

Mahdollisia vieraita 

• Hyvinvointikoordinaattori Petra Bärlund-Hämäläinen syksy 
2025 

• Valmius- ja turvallisuuspäällikkö Minna Ruolanto syksy 
2025 



 

 Pöytäkirja 4/2025 4 (6) 
    
    
 6.5.2025   
    
 

 

 
 

50. Seuraava kokous  
Mikäli tarvetta vammaisneuvoston kokoontumiselle ei ilmene 20.5 
mennessä, peruutetaan 2.6.2025 kokous.  Sihteeri ilmoittaa asiasta 
21.5.  

 
51. Kokouksen päättäminen   
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.31. 
 

 
Johanna Aaltonen  Maija Eklöf 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Kirsti Nuotio   Matti Lehesniemi 

                                                                

Bilagor 

1 Huolenaiheita  

2 Lintujen katselulava 
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Liite 1 Huolenaiheita 
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Liite 2  Lintujen katselulava – vammaisneuvoston jäsenten sähköpostikeskustelu 
 
 
Hei, 
    
Pari huomiota mitkä mielestäni tulisi ehdottaa korjattaviksi. Katselulava on oikein toimiva ja 
tilava mutta sen saavutettavuus on hieman rajoitettu. Tällä hetkellä, jos paikalle haluaa 
saapua turvallisesti, täytyy se tehdä autolla. Jos autoa ei ole käytössä joutuu paikalle 
kulkemaan vilkkaasti liikennöityä ja suhteellisen kapeaa Tarkkistentien reunaa. Tien toisella 
puolelta kulkevalta kevyenliikenteenväylältä on korkeuseron vuoksi hankala toteuttaa järkevää 
suojatietä katselulavan kohdalta. Mielestäni paras ratkaisu olisi parantaa pitkospuut, mitkä 
alkavat kevyenliikenteenväylältä Rantakadun ja Pellingintien risteyksen jälkeen, siten että niitä 
pitkin voisi kulkea myös apuvälineellä. Tämä lisäisi turvallisuuden lisäksi myös reitin 
viehätystä, kun osan matkaa pääsisi kulkemaan puiden ja kasvustojen seassa. Tällä 
muutoksella katselulava olisi saavutettavissa ilman että tarvitsisi kulkea maantien vartta eikä 
tienylityksiä tarvitse lisätä. Itse lavaan toivoisin rampin alkupäähän metrin mittaista 
turkkilevyluiskaa, silloin ei maan painuminen/liikkuminen aiheuta kynnystä rampin päähän.  Ja 
vielä se, että ainakin viimeksi ohi ajaessa, pysäköintialueelta puuttui LE-paikat.  
 
**    
 
Hei, 
 
Hienoa, että pyydettiin asianomaisilta toimintarajoitteisilta palautetta! Toivottavasti sama 
käytäntö otetaan käytäntöön vammakohtaisesti esteettömyys- ja saavutettavuusratkaisuja 
rakennettaessa ja suunniteltaessa kaikissa kaupungin kehittämissä rakennuskohteissa. 
 
** 
 
Hei, 
Kaupungin tiedotuskirjeessä aikanaan oli, että pitkospuut korjataan vasta syksyllä, koska on 
lintujen rauhoitusaika. Minunkin piti laittaa palautetta, että kävin pääsiäisenä lavalla huomasin, 
ettei ole näkövammaisia varten. Näkövammaiset tarkkailevat lintuja kuuntelemalla niiden 
ääniä. Lava on niin lähellä vilkkaasti liikennöityä tietä, että kuulin vain liikenteen ääntä! 
Samana päivänä hiljaisella kotikadullani Kevarissa kuulin, kun kurjet lensivät yli.   
                                                                                                                                                       


